
 בס"ד

 פרשת שמיני –תובנה בחינוך 

 אל תאמר נער אנוכי

דריכות וציפייה ניכרו ברחובות העיר פריז, זה כמה שבועות שזו שיחת היום... הכל דנים ומתעניינים, כיצד זה יפעל? 

 האם ייתכן בכלל כדבר הזה? האם ההבטחות של המארגנים על הפיתוח הטכנולוגי האחרון, אכן תתגשם?!

הגיע... התרגשותם של מאות המאושרים שזכו לקבל כרטיס לטקס המיוחד שנערך באחד האולמות המפוארים היום 

בעיר, הרקיעה שחקים. גם אלו שלא זכו, לא הצליחו להסתיר התרגשותם, ככל שהתקרבה השעה היעודה לפתיחת 

 הטקס המדובר...

ם הגאוני שטרם נראה כמוהו, ואחר כמה נאומים בשעה היעודה עלו על הבמה הברון רוטשילד עם כמה משותפיו למיז

קצרים על הפלא העומד לשנות את העולם והאנושות, הוכנסה אחר כבוד על הבמה המרכזית לקול תשואות ההמונים... 

 המכונית הממונעת הראשונה בעולם!!!

ור המופק מאדי הדלק אחד מיוזמי המכונית, עמד והסביר את נפלאותיה, כיצד היא נוסעת בכח של מנוע המונע בקיט

 הנשרף במנוע... והקהל עמד נדהם ומשתומם... לא מאמין למראה עיניו ומשמע אוזניו.

לקראת סוף הטקס, נעמד זקן אחד מהמשתתפים, וביקש את רשות הדיבור: אני עומד ומשתומם כמו כולם על 

יכן קושרים את הסוסים במכונית להההמצאה הנפלאה הזו, אבל דבר אחד עדיין איני מבין ולא שמעתי עליו הסבר, 

 הזו???

בסיפור זה יש תובנה חשובה עד מאוד, בכל התחלה חדשה יש לשכוח מה שהיה בעבר ולהסתכל רק על העתיד! זה חשוב 

 לכל אחד ואחד שלא כל כך הצליח בעבר ורוצה לפתוח בהתחלה חדשה.

ונות/בהתמדה/ חוסר בחשקת התורה וכו' ישנם רבים שסוחבים איתם את חולשותיהם שהיו להם בעבר, בעיה בכישר

וכו'. אבל כשמתחילים התחלה חדשה, חובה על כל אחד לדעת ש'פנים חדשות באו לכאן', כפי שחוזר ואומר הגאון 

הגדול רבי משה הלל הירש שליט"א, ראש ישיבת סלבודקא, שזהו אחד מיסודות ההצלחה של בחור בכניסתו לעולם 

 ין מעתה והלאה בכוחות שלך לעתיד חזק ומצליח בס"ד.הישיבות, לשכוח מהעבר, ולהאמ

חובה לדעת ולהפנים!! כי כל אחד יכול! לכל אחד יש כוחות שנתן לו הקב"ה, והוא רק צריך להאמין בזה, להתאמץ 

 ולעמול. 

בחורים רבים חשבו שאין להם 'כוחות', הם נשארו עם המחשבות ש'בלי סוסים' אין להם אפשרות עצמאית להצליח, 

י אין להם את ה'כוחות' שלהם, ובישיבה שצריך לעמול הרבה לבד ואתה יותר ויותר נתון ואחראי לעצמך, הם נופלים... כ

 אבל כשהם עמלו והאמינו והתאמצו, לבסוף ראו פלאות! הם נהיו מפארי הישיבות בהן למדו.

"ל, לבני ישיבתו בשבת האחרונה, בשיחה האחרונה שנשא ראש הישיבה הנערץ, הגאון הגדול רבי משה מרדכי חדש זצוק

לפני עלותו בסערה השמימה, שיחה שהתבררה כצוואה רוחנית לתלמידיו ולדורות הבאים, אמר יסוד גדול בהביאו את 

הפסוק בירמיה )א, ז( "ואומַר אהה ה' הנה לא ידעתי דבר כי נער אנכי: ויאמר ה' אלי אל תאמר נער אנוכי כי על כל 

ו חושש כי אין הוא ראוי לשליחות של הקב"ה, 'כי נער אנוכי', ואמר לו הקב"ה, 'אל תאמר אשר אשלחך תלך". ירמיה

כי נער אנוכי כי על כל אשר אשלחך תלך', אסור לאדם לחשוב כי אין בו כוחות ואינו ראוי וכו' וכו', כי אם הקב"ה ציוה 

 אז יש כוחות ומצליחים! -

 וק לתלמידיו: וכאן המשיך ראש הישיבה זצוק"ל בדברי חיז

ישנם בחורים שאומרים לי שהם לא יכולים, אין להם את הכוחות, אין להם כישורים, לא הצלחנו בעבר וכו', אני פונה 

"אל תאמר כי נער אנוכי"! כל אחד יאמין שיש לו כוחות ויכולת להצליח. כל אחד יקבל  -בזה בקריאה לכל אחד ואחד 

ת, אבל כבר כתב רש"י בפרשת שמות )יט, ה( 'שאף שכל ההתחלות קשות, על עצמו להתאמץ, ואף שכל ההתחלות קשו

 אבל אם תקבלו עליכם, מכאן ואילך יערב לכם'.

 אל תאמר נער אנוכי! תתאמץ ומכאן ואילך יתגלו לך כוחותיך שחנן אותך ה', ויערב לך!

 בברכת שבת שלום ומבורך

 מיכאל זכריהו


